
Protokół Nr 17/08 
 

z posiedzenia komisji rewizyjnej 
dnia 16 kwietnia 2008 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 
 
 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 800 
Zakończenie posiedzenia godz. 10 45 

 
 
Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec , 
który powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do protokołu ( Radna Ewa Domańska przybyła na posiedzenie komisji 
spóźniona , po wcześniejszym zgłoszeniu tego faktu przewodniczącemu komisji ) . 
W posiedzeniu udział wziął wójt , zastępca i skarbnik gminy jak równieŜ w części 
posiedzenia przewodniczący rady .  
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum przy którym 
komisja moŜe obradować i podejmować prawomocne decyzje . 
O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały  
( sprawozdanie radni otrzymali na sesji marcowej) . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad  
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 25 kwietnia 2008 r.  
4.Ocena realizacji budŜetu gminy za 2007 r.  
   Opinia komisji  
5.Wniosek komisji w sprawie udzielenia ( nieudzielania ) Wójtowi Gminy absolutorium z  
   tytułu wykonania budŜetu za rok 2007  
6.Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości na  
   terenie Gminy Stargard Szczeciński udzielanych w ramach pomocy de minimis  
7.Sprawy róŜne  
8.Zamknięcie posiedzenia komisji  
Ad.1 
Jak wyŜej . 
Ad.2 
Protokół Nr 16/08 z poprzedniego posiedzenia komisji , został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania . 
Ad.3 
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał , komisja je przedyskutowała , 
uzyskując odpowiedzi na zadane pytania bądź uwagi , a następnie te projekty 
zaopiniowała jak niŜej :  
- projekt uchwały Nr XVII/111/08  w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budŜetu  
  za rok 2007 – komisja zapoznała się z projektem uchwały,  
- projekt uchwały Nr XVII/112/08 o przystąpieniu do partnerstwa i realizacji projektu 
„Wiejskie Ogniska Przedszkolne „  
Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, po uprzednim zapoznaniu się z 
treścią porozumienia . 
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- projekt uchwały Nr XVII/113/08 w sprawie ustalenia stawki oprocentowania rozłoŜonej 
na raty opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności nieruchomości  
Zastępca wójta przedstawił uzasadnienie do projektu uchwał i odpowiadając na pytanie 
radnego Lutyńskiego wyjaśnił jaki jest cel tej uchwały , a mianowicie ma zmotywować 
uŜytkowników wieczystych do jednorazowej zapłaty całej kwoty opłaty . 
Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie .  
- projekt uchwały Nr XVII/114/08 w sprawie przeprowadzonych konsultacji z 
mieszkańcami miejscowości Warchlinko , w związku z wnioskiem o zniesienie i ustalenie 
urzędowej nazwy miejscowości , 
-- projekt uchwały Nr XVII/115/08 w sprawie przeprowadzonych konsultacji z 
mieszkańcami miejscowości Siwkowo  , w związku z wnioskiem o zniesienie i ustalenie 
urzędowej nazwy miejscowości , 
- projekt uchwały Nr XVII/116/08 w sprawie wniosku o zniesienie i ustalenie urzędowej 
nazwy miejscowości  
- projekt uchwały Nr XVII/117/08 w sprawie wniosku o zniesienie i ustalenie urzędowej 
nazwy miejscowości , 
Komisja pozytywnie  zaopiniowała w/w cztery projekty uchwał  .  
- projekt uchwały Nr XVII/118/08 w sprawie ustalenia zasad przyznawania radnym diet 
oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych  
Radny Lutyński skierowała zapytanie do obecnego na posiedzeniu Przewodniczącego 
rady czy planuje przerwę , obciąŜając obowiązkami wiceprzewodniczącego ? 
Przewodniczący rady odpowiadając na zapytanie radnego m.in. powiedział ,Ŝe 
wiceprzewodniczący brał udział w posiedzeniach  dwóch komisji  nie będąc ich członkiem, 
o czym informował przewodniczący radę  i brał dietę , a  zaproponowany ryczałt 
miesięczny w wysokości 45 %  nie obciąŜy budŜetu gminy , bo będzie wielkość kwotowa 
taka sama jaka była . Dodatkowo przewodniczący rady wyjaśnił ,iŜ w tej sprawie zasięgał 
opinii w gminach sąsiednich i  większości przyznaje  ryczałt i tutaj powiedział ,iŜ osobiście 
uwaŜa , Ŝe taka wysokość naleŜy się, biorąc pod uwagę zaangaŜowanie i wielkość gminy .  
Radny Lutyński – zasugerował ,Ŝe skoro brał udział w komisjach i otrzymywał dietę , to 
radny równieŜ uczestniczył w miesiącu wrześniu w posiedzeniu komisji gospodarki i teŜ 
powinien otrzymać dietę.  
Skarbnik Gminy odczytała zapis § 3.1 obowiązującej uchwały , który mówi za co 
przysługuje dieta i dodatkowo wyjaśniła ,iŜ  RIO przy kontroli nie wniosła  uwag .  
Radny Lutyński – w swojej dalszej wypowiedzi do tego projektu uchwały wspomniał o 
przerwie wakacyjnej , a odnośnie projektu uchwały ,to swoje stanowisko w tej sprawie 
wyrazi na sesji w głosowaniu .   
Komisja dwoma głosami pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
Ad.4 
Przewodniczący komisji zaproponował ,aby w formie dyskusji przeprowadzić 
rozpatrzenie sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok . 
Radny Lutyński zapytał się przewodniczącego komisji jaki ma  opracowany plan 
dotyczący rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu . 
Przewodniczący komisji odpowiadając wyjaśnił ,Ŝe kaŜdy otrzymał  sprawozdanie , jest  
opinia RIO dotycząca sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budŜetu za   
2007 r., są pozytywne  opinie pozostałych komisji rady gminy( odczytał je)  i komisja w 
ciągu roku opiniowała sprawozdania kwartalne z wykonania budŜetu za 2007 i dalej  
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przewodniczący dodał  ,Ŝe jeŜeli będą potrzebne wyjaśnienia , czy dokumenty to mamy 
obecną Panią Skarbnik i Wójta . 
Radna Ewa Domańska – wypowiadając swoje zdanie  powiedziała , Ŝe  nie ma zastrzeŜeń i 
uwag odnośnie wykonania budŜetu gminy za rok 2007 . 
Radny Lutyński – odnosząc się do sprawozdania m.in. zaznaczył ,Ŝe nie został wykonany 
budŜet po stronie wydatków , o czym sygnalizował przy analizie wykonania budŜetu za 
półrocze , w  sprawozdaniu rocznym brak jest uzasadnienia odzwierciedlającego 
niewykonanie zadań po stronie wydatków i radny zakończył  wypowiedź , iŜ swoją opinię 
wyrazi w głosowaniu .  
Skarbnik Gminy – odpowiedziała ,Ŝe kaŜdy kto chce uzyskać dodatkowe informacje , 
wyjaśnienia powinien  pytać . 
Przewodniczący rady odnosząc się do wypowiedzi radnego m.in. powiedział ,Ŝe po to są 
posiedzenia komisji , aby rozpatrzyć sprawozdanie , aby  kaŜdy miał moŜliwość zadania 
pytania , zgłoszenia swoich uwag i  uzyskać wyjaśnienia  , aby tego nie robić na sesji .  
Przewodniczący przypomniał ,Ŝe komisja co kwartał rozpatrywała sprawozdanie z 
wykonania budŜetu i wydawała opinię i dalej powiedział ,Ŝe  na dzień posiedzenia komisji 
znane są opinie pozostałych komisji , jest opinia RIO do sprawozdania , a jeŜeli ma radny 
wątpliwości to moŜe zadać pytania . 
Przewodniczący równieŜ wspomniał ,Ŝe waŜniejsze projekty uchwał są wysłane radnym 
wcześniej . 
Radny Lutyński – zapytał się dlaczego budŜet po stronie wydatków nie został wykonany i 
czemu nie ma uzasadnienia . 
Skarbnik Gminy – wyjaśniła ,Ŝe są  przepisy prawa mówiące co powinno się znaleźć w 
sprawozdaniu rocznym  chyba ,Ŝe Rada Gminy określi jak ma wyglądać , a pytanie 
radnego dotyczy  zadań inwestycyjnych . Skarbnik wyjaśniła ,Ŝe w załącznikach znajduje 
się wszystko , tylko nie ma zakupów , bo jest zapisane w treści  co kupiono . 
Kolejno skarbnik gminy  omówiła tabele dotyczącą wieloletnich programów inwestycyjny 
gminy – wykonanie za 2007 rok i  w trakcie omawiania skarbnik gminy i zarówno wójt 
wyjaśniali jakie zadanie zostało zrealizowane , które jest rozpoczęte i przeszło do 
realizacji w 2008 r. ,które nie zostało zrealizowane i z jakich przyczyn . 
Radny Lutyński – powiedział m.in o wniosku na kanalizację w ramach  programu  
„ Spójności”, który to wniosek padł i stajemy przed złoŜeniem wniosku do RPO , ale czy 
dokumentacja będzie miała waŜność , czy Pan Wójt ma taką pewność , czy aby środki nie 
zostały wydane na marne .  
Wójt Gminy – wyja śniając m.in. powiedział  ,Ŝe  dokumenty gotowe  będą w m-cu  lipcu i 
zostanie złoŜony wniosek i dodatkowo  poinformował ,Ŝe  chce się przyłączyć do nas 
równieŜ   gmina Kobylanka .  
Wniosek w ramach RPO i na miejscowości Wierzchląd - Skalin- Golczewo , a pozostałe  w 
ramach związku z programu” Spójności” .Wójt zaznaczył ,Ŝe jest to koncepcja , a radny 
dobrze wie jakie są problemy z funduszami .  
 Kolejno radny przeszedł do dyskusji nad dochodami i między innymi zapytała się o 
kwotę umorzeń czyli zwolnień z podatku i tutaj skarbnik wyja śniła jakie to są zwolnienia , 
i poinformowała , Ŝe niektóre zwolnienia dotyczą  osób, które zakwalifikowały się na 
podstawie przepisów z lat uprzednich  i Ŝe lista osób z umorzeniami   będzie 
opublikowana w BIP. 
Radny Lutyński – zwrócił równieŜ uwagę na sprzedaŜ działek , iŜ są w wykazie pozycje 
działek stałych i  naleŜałoby popatrzeć co się da sprzedać, a co nie . 
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Przewodniczący komisji odnosząc się do sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 
2007 rok powiedział  ,Ŝe osobiście nie ma uwag , ani zastrzeŜeń do wykonania budŜetu 
gminy za 2007 rok.  
Następnie przewodniczący komisji po rozpatrzeniu sprawozdania i  zakończonej dyskusji 
podał do protokołu opinię komisji  przyj ętą w głosowaniu ( gdzie dwóch członków 
głosowało „za” pozytywnym zaopiniowaniem , a jedna osoba  ”wstrzymał się „ ) w 
sprawie  sprawozdania rocznego z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok , a mianowicie :  
Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budŜetu gminu za 2007 r. 
i zapoznaniu się z opinią komisji gospodarki mienia komunalnego i budŜetu oraz opinią  
komisji socjalno-porządkowej i oświaty pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu 
gminy za  2007 rok  . 
Ad.5 
Przewodniczący komisji w związku z pozytywną opinią komisji odczytał Wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 16 kwietnia 2008 r. w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Stargard Szczeciński absolutorium z tytułu wykonania 
budŜetu za 2007 rok . 
Wniosek Komisji został przyjęty dwoma głosami „za” , przy jednym głosie „ 
wstrzymującym się „ . 
Radny Lutyński – uzasadniając swoją decyzję powiedział , iŜ   wstrzymuje się  poniewaŜ  
jego zdaniem budŜet po stronie wydatków nie został wykonany . 
Wniosek komisji został podpisany przez dwóch członków komisji  i  zgodnie z przepisami 
ustawy o samorządzie gminy został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie – celem zaopiniowania . 
Ad.6 
Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Stargard Szczeciński udzielanych w ramach pomocy de minimis  
Radny Lutyński- zapytał się jakie to ma przełoŜenie, odnośnie wiatraków .  
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe  zwolnienia  nie dotyczą   budowli . 
Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały , powiedziała o zmianach w stosunku do 
poprzedniego projektu uchwały . 
Komisja do projektu uchwały zastrzeŜeń nie zgłosiła .  
 Ad.7 
Radny Lutyński przypomniał ,Ŝe na ostatniej sesji poprosił o informację w sprawie  
profilowania drogi w Lipniku . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe przygotowywana jest informacja ,a sprawa została 
zakończona i droga wyprofilowana . 
Kolejno radny Luty ński poruszył sprawę dotyczącą wypłaty trzynastki dla wójta , któr ą 
w ramach upowaŜnienia  podpisał Przewodniczący Rady . Zdaniem radnego od tego roku 
powinna być  uchwała Rady Gminy . 
Przewodniczący rady odpowiedział ,Ŝe trzynastka została wypłacona tak jak co roku i 
zdaniem przewodniczącego nie potrzebna jest uchwała rady . 
Na posiedzenie komisji została poproszona kadrowa Pani  Jadwiga Michalska , która 
m.in. poinformowała o uchwale Rady Gminy , która określa czynności przewodniczącego 
rady z zakresu prawa pracy dokonywanych wobec wójta gminy .Przewodniczący rady 
zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla 
pracowników jednostek sfery budŜetowej podpisał dokument przyznający w/w 
wynagrodzenie dla wójta . 
Radny Lutyński – powiedział o orzecznictwie  NSA  z którego wynika ,Ŝe nagroda 
jubileuszowa i trzynastka jest składnikiem wynagrodzenia . 
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Pani Michalska  poinformował ,iŜ  ten sposób wypłaty jest praktykowany przez jednostki 
samorządu terytorialnego  , zasięgnięto równieŜ  opinii RIO w/w sprawie gdzie uzyskano 
odpowiedź , iŜ moŜna wypłacić trzynastkę bez podejmowania uchwały . 
Komisja została poinformowana o sporządzony operacie szacunkowym z dnia    
29.03.2008 r. dla gruntu działki nr 263/6  w Pęzinie i wartości nakładów dzierŜawcy 
budowy budynku . 
Ad.8 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec podziękował za 
udział i zamknął posiedzenie .  
 
 
Protokołowała :                                                                                    Przewodniczący Komisji  
Z. Stoczkowska                                                                                          Bronisław Jurec  
Data sporządzenia :                                                                              Data podpisania : 
2008.04.16                                                                                              2008. ………………             
  


